
 
Ur. br. 1-45/2020 

Subotica, 19. lipnja 2020. godine 

 

ZAPISNIK 

 

s 33. sjednice Hrvatskog nacionalnog vijeća u Republici Srbiji 

 

koja je održana 19. lipnja 2020. godine (petak), u Kući časnih sestara župe Sv. Petra i Pavla u 

Monoštoru, u ulici Ivana Gorana Kovačića br. 28, s početkom u 19.55 sati. 

 

Sjednici su nazočili članovi HNV-a: Jasna Vojnić, Goran Kaurić, Josip Čačić, Renata Kuruc, 

Snežana Periškić, Željko Pakledinac, Željko Šeremešić, Alojzije Firanj, Mirko Ostrogonac, Josip Bako, 

Slavko Benčik, Darko Sarić Lukendić, Margareta Uršal, Lazar Cvijin, Dajana Šimić i Vojislav Temunović.  

  

Sjednici nisu nazočili članovi HNV-a: Krunoslav Đaković, Snežana Đaković, Zlatko Načev, Boris 

Udovčić, Darko Vuković, Matilda Pelhe, Mira Tumbas, Ladislav Suknović, Martina Stantić, Miroslav 

Kujundžić, Svetislav Milanković, Ivan Budinčević i Melita Bašić Palković. 

 

Sjednici su još nazočili: Velimir Pleša generalni konzul Generalnog konzulata u Subotici, Tomislav 

Žigmanov, ravnatelj Zavoda za kulturu vojvođanskih Hrvata, Sonja Pejak, članica Odbora za kulturu HNV-

a, Zlata Vasiljević, Karolina Bašić, Dražen Petrekanić, tajnik ureda HNV-a i predstavnici medija. 

Zapisnik vodi: Mirjana Stantić 

 

Predsjednica je predložila dopunu Dnevnog reda s dvije točke: 1. Donošenje Odluke o davanju 

mišljenja o predloženoj kandidatkinji u postupku izbora ravnatelja Osnovne škole ,,Matko Vukovićˮ 

Subotica i Donošenje Odluke o usvajanju Izvješća neovisnog revizora za Hrvatsko nacionalno vijeće u 

Republici Srbiji za 2019. godinu.  

Pozvala je Vijećnike da se izjasne o dopunama. Vijećnici su se izjasnili, pojedinačno o dopunama i 

jednoglasno prihvatili da se Dnevni red dopuni s obje točke. Predsjednica je za ovu sjednicu predložila 

sljedeći 

 

DNEVNI RED 

 

1. Usvajanje zapisnika s 24. sjednice HNV-a; 

2. Usvajanje zapisnika s 25. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

3. Usvajanje zapisnika s 26. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

4. Usvajanje zapisnika s 27. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

5. Usvajanje zapisnika s 28. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

6. Usvajanje zapisnika s 29. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

7. Usvajanje zapisnika s 30. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

8. Usvajanje zapisnika s 31. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

9. Usvajanje zapisnika s 32. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

10. Donošenje Odluke o imenovanju upravitelja Zaklade „Spomen dom bana Josipa Jelačićaˮ; 

11. Donošenje Odluke o davanju mišljenja o predloženoj kandidatkinji u postupku izbora ravnatelja 

Osnovne škole ,,Matko Vuković“ Subotica 

12. Donošenje Odluke o usvajanju Izvješća neovisnog revizora za Hrvatsko nacionalno vijeće u Republici 

Srbiji za 2019. godinu 

13. Informacija o upisu učenika u cjelovitu nastavu na hrvatskom jeziku i izborni predmet „Hrvatski jezik s 

elementima nacionalne kultureˮ; 

14. Informacije o načinu provođenja izvannastavnih aktivnosti; 



 
15. Informacija o slučaju udžbenika za hrvatski jezik za 8. razred; 

16. Razno. 

Nakon glasovanja, predsjednica je konstatirala da je predloženi Dnevni red usvojen jednoglasno. 

 

 

Ad 1. Usvajanje zapisnika s 24. sjednice HNV-a 

Prije glasovanja o Zapisniku s 24. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

Prijedlog odluke: Usvaja se zapisnik s 24. sjednice HNV-a. 

Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Usvaja se zapisnik s 24. sjednice HNV-a. 

 

Ad 2. Usvajanje zapisnika s 25. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

Prije glasovanja o Zapisniku s 25. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

Prijedlog odluke: Usvaja se zapisnik s 25. sjednice HNV-a. 

Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Usvaja se zapisnik s 25. sjednice HNV-a. 

 

Ad 3. Usvajanje zapisnika s 26. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

Prije glasovanja o Zapisniku s 26. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

Prijedlog odluke: Usvaja se zapisnik s 26. sjednice HNV-a. 

Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Usvaja se zapisnik s 26. sjednice HNV-a. 

 

Ad 4. Usvajanje zapisnika s 27. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

Prije glasovanja o Zapisniku s 27. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

Prijedlog odluke: Usvaja se zapisnik s 27. sjednice HNV-a. 

Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Usvaja se zapisnik s 27. sjednice HNV-a. 

 

Ad 5. Usvajanje zapisnika s 28. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 



 
Prije glasovanja o Zapisniku s 28. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

Prijedlog odluke: Usvaja se zapisnik s 28. sjednice HNV-a. 

Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Usvaja se zapisnik s 28. sjednice HNV-a. 

 

Ad 6. Usvajanje zapisnika s 29. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

Prije glasovanja o Zapisniku s 29. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

Prijedlog odluke: Usvaja se zapisnik s 29. sjednice HNV-a. 

Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Usvaja se zapisnik s 29. sjednice HNV-a. 

 

Ad 7. Usvajanje zapisnika s 30. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

Prije glasovanja o Zapisniku s 30. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

Prijedlog odluke: Usvaja se zapisnik s 30. sjednice HNV-a. 

Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Usvaja se zapisnik s 30. sjednice HNV-a. 

 

Ad 8. Usvajanje zapisnika s 31. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

Prije glasovanja o Zapisniku s 31. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

Prijedlog odluke: Usvaja se zapisnik s 31. sjednice HNV-a. 

Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Usvaja se zapisnik s 31. sjednice HNV-a. 

 

Ad 9. Usvajanje zapisnika s 32. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

Prije glasovanja o Zapisniku s 32. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

Prijedlog odluke: Usvaja se zapisnik s 32. sjednice HNV-a. 



 
Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Usvaja se zapisnik s 32. sjednice HNV-a. 

 

Ad 10. Donošenje Odluke o imenovanju upravitelja Zaklade „Spomen dom bana Josipa Jelačićaˮ 

Jasna Vojnić, predsjednica Hrvatskog nacionalnog vijeća u Republici Srbiji obavijestila je Vijećnike 

da je Upravni odbor Zaklade „Spomen dom bana Josipa Jelačićaˮ održao konstitutivnu sjednicu 3. lipnja 

2020. godine i predložio imenovanje Gorana Kaurića za upravitelja Zaklade. Pozvala ga je da se predstavi. 

Goran Kaurić naglasio značaj osnovane Zaklade. Zatražio je značajno angažiranje Vijeća. Obavijestio je 

Vijećnike da se ušlo u potpuni posjed otkupljenih prostorija u rodnoj kući. Obećana je pomoć Grada 

Novog Sada. Planira se izrada projekta renoviranja kao i otkup još nekih čestica čime bi se zaokružio 

ambijent. Stvorili bi se uvjeti okupljanja pripadnika zajednice, ne samo iz Petrovaradina, već i šire. Rodna 

kuća bana Josipa Jelačića je veoma značajan simbol u zajednici. Zaklada se mora nametnuti Gradu Novom 

Sadu da se kuća uvrstiti u turističku ponudu grada. Kuća mora biti otvorena.  

Predsjednica je otvorila raspravu. 

Vijećnik Željko Šeremešić rekao je da iz iskustva Šokačke kuće može reći da pomoći nikad nije dosta. 

Moraju se koristiti sva raspoloživa sredstva. Pružio podršku. 

Vijećnica Snežana Periškić pitala je da li su svi imovinskopravni odnosi s ostalim suvlasnicima riješeni. 

Goran Kaurić odgovorio je da se ušlo u posjed otkupljenog dijela. Zajedničke prostorije će se morati 

rješavati u dogovoru. Pokušati otkupiti još jedan manji stan i jedan veliki da bi se dobila cjelina. 

Vijećnik Mirko Ostrogonac istakao značaj Petrovaradina i njegov dobar položaj. 

Predsjednica napomenula da je spor imao ,,Standard medijaˮ ne HNV. Naglasila značaj i potencijal kuće za 

razvoj zajednice. HNV će biti potpora svim projektima kako u Petrovaradinu tako i u drugim mjestima. 

 

Prijedlog odluke: Imenuje se Goran Kaurić iz Zrenjanina, za upravitelja Zaklade „Spomen dom 

bana Josipa Jelačićaˮ. 

Rezultati glasovanja: za – 15 glasova, protiv – nema i suzdržanih – 1 glas 

 

Odluka: Imenuje se Goran Kaurić iz Zrenjanina, za upravitelja Zaklade „Spomen dom bana Josipa 

Jelačićaˮ. 

 

Ad 11. Donošenje Odluke o davanju mišljenja o predloženoj kandidatkinji u postupku izbora ravnatelja 

Osnovne škole ,,Matko Vuković“ Subotica 

Jasna Vojnić, predsjednica Hrvatskog nacionalnog vijeća u Republici Srbiji pročitala dopis 

Školskog odbora OŠ,,Matko Vuković” Subotica. 

Predsjednica je otvorila raspravu. 

Predsjednica ja naglasila je da je u prethodnom mandatu  kandidatkinje HNV imao izuzetno dobro 

suradnju s njom.  

 

Prijedlog odluke: Daje se pozitivno mišljenja o predloženoj kandidatkinji Mirjani Stevanović u 

postupku izbora ravnatelja Osnovne škole ,,Matko Vukovićˮ Subotica 

Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Daje se pozitivno mišljenja o predloženoj kandidatkinji Mirjani Stevanović u postupku 

izbora ravnatelja Osnovne škole ,,Matko Vukovićˮ Subotica 

 

Ad 12. Donošenje Odluke o usvajanju Izvješća neovisnog revizora za Hrvatsko nacionalno vijeće u 

Republici Srbiji za 2019. godinu 

Jasna Vojnić, predsjednica Hrvatskog nacionalnog vijeća u Republici Srbiji rekla je zbog novog 

zakonskog rješenje bilo je teško uklopiti financije. Uz velike napore dobro urađeno. Neovisni revizor nije 



 
imao niti jednu preporuku. 

Predsjednica je otvorila raspravu. 

Prijedlog odluke: Usvaja se Izvješće neovisnog revizora o nalazu činjeničnog stanja u svezi 

proračunskih sredstava koja su doznačena Hrvatskom nacionalnom vijeću kao dotacije od strane 

Kancelarije za ljudska i manjinska prava Vlade Republike Srbije u razdoblju od 1. siječnja do 31. prosinca 

2019. godine u vidu mjesečnih akontacija, a čije trošenje treba da je usklađeno s Financijskim planom 

Hrvatskog nacionalnog vijeća za 2019. godinu 

Rezultati glasovanja: za – 16 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

 

Odluka: Usvaja se Izvješće neovisnog revizora o nalazu činjeničnog stanja u svezi proračunskih 

sredstava koja su doznačena Hrvatskom nacionalnom vijeću kao dotacije od strane Kancelarije za ljudska i 

manjinska prava Vlade Republike Srbije u razdoblju od 1. siječnja do 31. prosinca 2019. godine u vidu 

mjesečnih akontacija, a čije trošenje treba da je usklađeno s Financijskim planom Hrvatskog nacionalnog 

vijeća za 2019. godinu. 

 

Ad 13. Informacija o upisu učenika u cjelovitu nastavu na hrvatskom jeziku i izborni predmet „Hrvatski 

jezik s elementima nacionalne kultureˮ 

 

Predsjednica Hrvatskog nacionalnog vijeća, Jasna Vojnić, pozvala je Margaretu Uršal, članicu 

Izvršnog odbora zaduženu za obrazovanje da upozna Vijećnike s upisom učenika u cjelovitu nastavu na 

hrvatskom jeziku i izborni predmet „Hrvatski jezik s elementima nacionalne kultureˮ. 

Margareta Uršal rekla je da je do danas u prvi razred na hrvatskom nastavnom jeziku upisano 26 učenika. 

U Đurđinu 5 učenika, u OŠ,,Ivan Milutinović” u Subotici 8, a u Maloj Bosni 1 učenika, u OŠ,,Matko 

Vuković” Subotica 12 učenika. Još se čeka upis u Tavankutu i u Monoštoru. 

Roditeljski sastanci u predškolskim ustanovama su održani u Subotici u ,,Sunčici” i ,,Biseru”, u Tavankutu, 

Đurđinu i danas u Monoštoru. U Monoštoru je održan roditeljski sastanak radi otvaranja odjela u glazbenoj 

školi. 

Za izborni predmet „Hrvatski jezik s elementima nacionalne kultureˮ napravljeni su flajeri, upućeni dopisi 

škola. Pokrenuto u Somboru u OŠ,,Ivo Lola Ribar” i OŠ,,Dositej Obradović”.  

Rađena online kampanja. 

Jasna Vojnić podsjetila je da je upućen poziv da se javi HNV-u ako postoji potreba još u nekom mjestu. 

Josip Bako, kao Vijećnik iz Đurđina iz seoske sredine smatrao je da treba da kaže da uvjeti u seoskim 

školama veoma loši. Učenika je malo. Nema dvorane za tjelesni odgoj, niti vrtića. Obitelji su napravile 

velika odricanja da bi odjeli na hrvatskom jeziku opstali. Okolina nije blagonaklona. Treba naći načina da 

zajednica pruži potpora podizanjem uvjeta za obrazovanje učenika. 

 

Ad 14. Informacije o načinu provođenja izvannastavnih aktivnosti 

Margareta Uršal, članica Izvršnog odbora zadužena za obrazovanje obavijestila je vijećnike da su 

sve izvannastavnih aktivnosti su otkazane. Jedino će se realizirati profesionalna orijentacija koja je iz 

Benkovca preseljen u Horgoš. 

Ako uvjeti zbog pandemije budu dozvoljavali, na jesen će se organizirati izlet učenika u Monoštor i u 

Srijemsku Mitrovicu. 

Stručni skup prosvjetnih djelatnika u rujnu u Tavankutu. 

 

Ad 15. Informacija o slučaju udžbenika za hrvatski jezik za 8. razred 

Predsjednica Hrvatskog nacionalnog vijeća, Jasna Vojnić ukratko pojasnila Vijećnicima događanja oko 

udžbenika za hrvatski jezik za 8. razred. Veliko narušavanje ugleda zajednice. 

Apelirala da se promoviraju pozitivne stvari. 

 

 



 
Ad 16. Razno 

- pri kraju su izrade strategije informiranja i službene uporabe jezika i pisma 

- studenti su otišli na polaganje državne mature, 14 maturanata planira upisati fakultete u Hrvatskoj 

- inicijativa za otvaranje jaslica na hrvatskom jeziku u Aleksandrovu 

- prijava prosvjetnoj inspekciji zbog angažiranja nestručnog kadra u Gimnaziji ,,Svetozar Marković” 

Subotica 

- pri kraju izrada Projektne dokumentacije za izgradnju Hrvatske kuće 

- Bunjevačko-šokačke novine, Bunjevačko-šokačka vila 

 

 

Sjednica završena u 20.42 sati. 

 

Zapisnik sačinila            predsjednica Hrvatskog nacionalnog vijeća   

 Mirjana Stantić                       u Republici Srbiji 

        Jasna Vojnić 


